

Kaspar Krolop

Die Gewährung von Risikokapital auf schuldrechtlicher Grundlage im Dreieck von Vertrag, Verband und Markt

Gestaltungsformen, Covenants und Grenzen der Privat- und Parteiautonomie bei Risikodarlehen und hybriden Finanzinstrumenten – eine Systematisierung im Lichte der Vertrags- und Organisationstheorie

[Between Contract, Corporation and Market – Granting Venture Capital Loans on a Law of Obligations Basis. Configurations, Covenants and Limits of Private and Party Autonomy in Risk Loans and Hybrid Financial Instruments – A Systematization in Light of]

Published in German.

Kaspar Krolop examines covenants in loan agreements, especially in equity loans and other forms of hybrid capital as a phenomenon of transnational private ordering establishing elements of organization by contract. The analysis focuses on the impact of such arrangements on corporate governance and the distinction between contract and corporation. The broad approach connects theoretical concepts of contract and corporation in private Law, international law and economics with the implementation of covenants in practice. The author elaborates mitigation strategies for potential conflicts between German corporate law and complex contracts governed by foreign law favoring responsibility for misuse of covenants rather than restrictions on the freedom of contract.

Kaspar Krolop Geboren 1975; Studium der Rechtswissenschaften an der HU Berlin und der Prager Karls-Universität; Referendariat in Berlin und Prag; 2004 Zweites Staatsexamen und Promotion; 2005–11 Wissenschaftlicher Mitarbeiter, HU Berlin; Lehrstuhlvertretungen in ???; 2014 Habilitation; 2014 Vertretungsprofessur an der Universität Bremen (Lehrstuhl für Bürgerliches Recht, Internationales Handels- und Gesellschaftsrecht); seit WS 2014/2015 Vertretungsprofessur an der Universität Konstanz (Lehrstuhl für Deutsches und Europäisches Handels-, Gesellschafts- und Wirtschaftsrecht).



2022. Approx. 1030 pages. JusPriv forthcoming in December

ISBN 978-3-16-153957-2
DOI 10.1628/978-3-16-153957-2
eBook PDF approx. 150,00 €

ISBN 978-3-16-153931-2
cloth approx. 150,00 €

Order now:

https://www.mohrsiebeck.com/en/book/die-gewaehrung-von-risikokapital-auf-schuldrechtlicher-grundlage-im-dreieck-von-vertrag-verband-und-markt-9783161539572?no_cache=1

order@mohrsiebeck.com

Phone: +49 (0)7071-923-17

Fax: +49 (0)7071-51104